
 
 香港理工大學圖書館擴建及翻新工程 

Library Extension and Revitalisation for  
The Hong Kong Polytechnic University 

3rd May 2019 

                 立法會CB(4)837/18-19(01)號文件 
                    LC Paper No. CB(4)837/18-19(01) 



SITE LOCATION 工地位置圖 1 

Hung Hom Station 
紅磡站 

PolyU Pao Yue-Kong Library 
香港理工大學包玉剛圖書館 

SITE 
工地 



 SITE PLAN 工地平面圖 2 

LEGEND 

     Site Boundary 
     工地範圍 
 
       Lot Boundary 
       地塊邊界 



 SECTIONAL DRAWING 截面圖A 3 



 SECTIONAL DRAWING 截面圖 B 4 



 NEED OF THE PROJECT 計劃的由來 5 

PolyU’s existing library building was first built in the 1970s and has not gone through any major 
upgrading in the past four decades.   
理大現有的圖書館大樓建於上世紀七十年代，過去40多年來不曾進行大規模改善工程。 
 
The implementation of the New Academic Structure (“3+3+4”) in the UGC-funded universities 
has greatly increased the need for library space, project rooms and collaborative areas for the 
increased student population.  
自教資會資助界別於2012/13學年推行新學制(「3+3+4」)以來，學生人數不斷上升，對圖
書館空間、專題作業室和協作區的需求大幅增加。 
  
The project will transform the outdated library facilities into a modern learning hub to suit the 
need of the latest learning environment, and enhance the safety standard and energy efficiency 
of the lifts.  
這項工程計劃會把老化的圖書館設施改為現代化學習中心，以配合最新學習環境的需要，
並提高升降機的安全水平和能源效益。 
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 ARTIST’S IMPRESSION 構思圖 1 6 

View of the library extension from Hung Hom Cross Harbour Tunnel 
從紅磡海底隧道望向圖書館擴建的構思圖 



 ARTIST’S IMPRESSION 構思圖 2 7 

View of library extension from the north of university campus 
從大學校園北面望向圖書館擴建的構思圖 



 ARTIST’S IMPRESSION 構思圖 3 8 

View of library extension from the west of university campus 
從大學校園西面望向圖書館擴建的構思圖 



 PROJECT COST ESTIMATE AND TIMETABLE 項目估計費用及時間表 9 

Education Panel 
立法會教育事務委員會審議 
  

3 May 2019 

Public Works Subcommittee 
立法會工務小組委員會 
  

Mid-2019 

Finance Committee 
財務委員會審議 
  

Mid-2019 

Anticipated Main Contract 
Award and Project 
Commencement  
計劃工程展開 
  

3rd Quarter of 2019 

Anticipated Project Completion  
計劃工程完成 
  

4th Quarter of 2022 

The latest estimated cost of the project is around $346.1 million in money-of-the-day prices 
整項工程計劃的最新估計費用為 3.461 億元(以付款當日價格計算) 
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